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Fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 238 (FLF alm. del) stillet den 12. 
februar 2014 efter ønske fra Per Clausen (EL)

Spørgsmål 238:

”Mener ministeren ikke, at det er relevant at undersøge, hvor udbredt MRSA-smittener i de 
danske svinebesætninger og få afklaret, hvordan denne smitte spredes?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som oplyser følgende, hvortil jeg henholder 
mig:

”Fødevarestyrelsen undersøger løbende forekomsten af MRSA i de danske svinebesætninger. Det 
er vigtigt, at vi løbende ser på, hvor udbredt MRSA er i de danske svinebesætninger, da denne 
information er væsentlig for prioriteringen af initiativer på området. Netop nu pågår der en 
undersøgelse af ca. 200 slagtesvinebesætninger.

Vi ved fra en lang række andre mikroorganismer, der findes i svinebesætninger, at der sker en 
væsentlig spredning, når man flytter levende svin mellem besætninger. Derfor vil undersøgelse af 
udbredelse af smitte i besætninger i sig selv ikke tilføre ny viden om smittespredning.”

Dan Jørgensen

/Charlotte Røgild Knudsen
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